
 Ki Ekinin Yazılımı 

“-ki” eki dilimizde üç halde bulunur. Bunlardan biri bağlaç olan  “-ki”, diğeri sıfat 

yapan “-ki”, bir diğeri ise zamir olan “-ki” dir. “ ki “ bağlaç ise kelimeden ayrı 

yazılır. Sıfat ve zamir olan “-ki” eki sözcüğe bitişik yazılır.                                                                                                                                                                                                             

Bu üç farklı “-ki” ekini birbirinden ayırmak çok kolaydır:                                       

Pratik bilgi:  “-ki” ekinden sonra -ler çoğul eki getirilebiliyorsa o “-ki” zamir olan “-

ki”dir. Zamir olan “-ki”ler sözcüğe bitişik yazılır.                                                    

Zamir olan – ki eki:                                                                                                                   

Kalemimi evde unutmuşum, seninkini kullanabilir miyim?                                              

Kalemimi evde unutmuşum, seninki(ler)ni kullanabilir miyim? Görüldüğü gibi ki 

ekinden sonra -ler ekini getirdiğimizde “seninkileri”  kullanabilir miyim? 

Diyebiliyoruz ve cümlenin yapısında ve anlamında bir bozulma olmadığı için 

buradaki  -ki zamir olan  -ki’dir ve sözcüğe bitişik yazılır.                                   

Örnek:  Onunkini hemen yerine koymalısın.    (Zamir olan -ki)                                              

Salondakini de getirir misin? (Zamir olan – ki)                                                      

Sıfat olan – ki eki:                                                                                                                                

Sıfat olan -ki daima bitişik yazılır. Önündeki isme “hangi” sorusunu yönelterek 

bulabiliriz. Örnek:                                                                                 

Salondaki çocuklar oynuyor. ( Hangi çocuklar?)                                          

Çantasındaki kitapları çıkardı. (Hangi kitapları?)                                                        

-ki ekinden sonra gelen isime hangi sorusunu sorduğumuzda –ki ekini alan sözcüğü 

veriyorsa buradaki - ki sıfat yapan –ki’ dir ve eklendiği sözcüğe bitişik yazılır.     

Bağlaç olan – ki eki:                                                                                       

Bağlaç olan ki daima ayrı yazılır. Bağlaç olan  - ki cümleden çıkarıldığında 

cümlenin anlamında bozulma olmuyorsa o “ki” bağlaç olan  “ki”dir.                             

Duydum ki bize geliyormuşsun. ki’yi cümleden çıkarırsak:  (Duydum bize geliyor- 

muşsun.) anlamda bozulma olmuyor.                                                       

Şimdi anlıyorum ki seni hiç tanımamışım. ki’yi cümleden çıkarırsak:  (Şimdi anlıyo- 

rum seni hiç tanımamışım.) anlamda bozulma olmuyor.                                      

ÖNEMLİ BİLGİ: mademki, hâlbuki, çünkü, sanki gibi sözcüklerdeki “ki” ler bağlaçtır. 

Ancak kalıplaştıkları için bitişik yazılırlar.                                                                                                                                                                                                                                                                                                             


